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Fodbad
37 grader varmt vand i gns. 

Hvem har lyst?



- Støjingeniøren til naboer vedr. støj på borgermøde 2018

58 db gns 
støjbånd

“Mårslet ingen problemer - vi hopper videre”

Hvordan gik det mon i virkeligheden?



“Støjen fra vejen er meget værre end forventet 
 og kan ikke ignoreres hverken ude eller inde.” - Caroline

"jeg sider (ikke) udenfor mod Tandervej. Desuden har jeg ikke længere  

åbent vindue om natten, da jeg bliver generet af lastbiltrafik.” - Annemette

lastbilerne bremser og accelererer to gange ifbm. rundkørslerne. Dette afføder et meget højt støjniveau, som høres tydeligt - selv indendørs med lukkede vinduer. 

Et andet problem er motorcykler i sommerhalvåret, hvor vejen ofte bliver brugt til teste alle hestekræfter.”

Claus

Det støjer mere end forventet især får vi støj fra der,  
hvor det blev vurderet at støjreducerende tiltag ikke var nødvendige.” - Louise

vi er ret påvirkede af støjen fra vejen!  
Den påvirker desværre livskvaliteten for mange beboerne i nærområdet betydeligt” - Mille 

“Vi lever nu med trafikstøj fra morgen- og hjemtrafik, tunge lastbiler der bremser ned og gasser op ved de mange rundkørsler, 

bil- og motorcykel entusiaster der nyder at kunne drifte i rundkørslerne og køre meget hurtigt på ny lækker asfalt - gerne om natten. 

Thorbjørn

som bosiddende i Mårslets udkant mod syd er jeg meget påvirket af trafikstøjen derfra” 
Kirstine

støjgenerne her er helt utålelige - Susanne

Støjen er meget værre end det, vi beboere blev stillet i udsigt - Allan

Støjen fra Giber Ringvej er meget værre end forventet - Dagmar

Man kan høre vejen indenfor, selvom vinduerne er lukkede. Det er svært at sove på den side ud mod vejen. …  

Desværre kan man ikke længere pga lastbilsstøjen og den konstante susen som fra en motorvej, opholde sig i sin have i foråret/sommerperioden. …  
Nu, hvor foråret er kommet og sommeren er om hjørnet, går vi et sandt støjhelvede i møde. - Tine

Som nabo til vejen oplever vi på alle døgnets 24 timer, at der er voldsom larm  
- især fra lastbiler og endnu værre bliver det, når det regner. Dækkene hyler højt,  
- og det kan høres indenfor selv i højisolerede boliger. - Asbjørn

“Især lastbilerne er helt forfærdelige og kan vække beboere om natten,  
så meget larmer det fra vejen. - Camilla

Som bebor i første række fra Giberringvej er vi meget plaget af støj fra vejen. - Kristi

er meget generet af støj fra vejen… og kraftig nedbremsning af tunge kørtøjer før rundkørslen  
og acceleration efter er voldsomt støjende især når vejen er våd og vindretningen er vest/syd. 
Hanne

flere støjdæmpende tiltag som støjmure/støjvolde hvor belastningen er størst.  
nedsat trafik hastighed - Henrik

Selv inde i huset "synger" lastbilerne, også selvom vinduerne er lukkede. Det er forfærdeligt. - lisbeth
Men som beboer tæt på Giber Ringvej er det blevet svært at sove selv for lukkede vinduer pga lastbilernes hylende støj fra ca kl 0230!!!! - Bente

Efter vores mening er der sket det modsatte af hvad der blev lovet.  
Vejen er hævet meget hvor vi bor, og der er intet støjreducering lavet. - Yvonne

Mårslet Høringssvar
“Det er helt uhørt at planen ikke indeholder foranstaltninger 
 og handlingsplaner for Giber Ringvej hvor støjklager har været massive  
siden vejens tilblivelse i slut 2022.” - Klaus

Kl 00.30 vågner vi ved en enerverende hylen. Er der nogen, der græder? Hvad sker der?  
Jo, det er bare nogle ungersvende der kører ræs og drifter rundt i rundt i rundkørslerne ud for Mårslet sydvest i et støjinferno. 
Merete

 Søvnrelateret

130m

for at være sikker på, at larmen virkelig kan genere er der lavet et felt med "hylende" striber,


som de fleste lastbiler kører henover for at slippe for at korrigere for vejens drejning. 

Så er man sikker på, at borgerne i det område er oppe ved 5-tiden, når lastbilerne begynder at komme.”

- Lasse 

vi har dog aldrig troet at vi skulle høre lyden fra bilerne inde i vores soveværelse og så er vinduerne endda lukket. - Michael



støjgenerne her er helt utålelige - Susanne

er meget generet af støj fra vejen… og kraftig nedbremsning af tunge kørtøjer før rundkørslen  
og acceleration efter er voldsomt støjende især når vejen er våd og vindretningen er vest/syd. 
Hanne

Selv inde i huset "synger" lastbilerne, også selvom vinduerne er lukkede. Det er forfærdeligt. - lisbeth
Men som beboer tæt på Giber Ringvej er det blevet svært at sove selv for lukkede vinduer pga lastbilernes hylende støj fra ca kl 0230!!!! - Bente

Mårslet Høringssvar

Kl 00.30 vågner vi ved en enerverende hylen. (…) Hvad sker der?  
Jo, det er bare nogle ungersvende der kører ræs og drifter rundt i rundt i rundkørslerne ud for Mårslet sydvest i et støjinferno. 
Merete

 Søvnrelateret

130m

vi har dog aldrig troet at vi skulle høre lyden fra bilerne inde i vores soveværelse. - Michael

Man kan høre vejen indenfor, selvom vinduerne er lukkede. Det er 
svært at sove på den side ud mod vejen. …  
Desværre kan man ikke længere pga lastbilsstøjen og den 
konstante susen som fra en motorvej, opholde sig i sin have i 
foråret/sommerperioden. - Tine

lastbilerne er helt forfærdelige og kan  
vække beboere om natten - Camilla



Giber Ringvej er langt den værste 
kommunale vej målt på 
høringssvar  

Og udsigt til kun mere støj i støjhandlingsplanen

  
Giber Ringvej         52 svar 
Grenåvej              29 svar 



Skal vi gøre noget ved det?



[VVM-tilladelse, s. 3] [Rambøll-notat]


Den resterende del af puljen til ‘øget støjdæmpning’, 2.72 millioner kr., skal indgå i 
støjhandlingsplanen og benyttes til støjtiltag langs Giber Ringvej for at opfylde VVM-tilladelsen.

Politisk Forslag /1

https://aarhusworks.com/assets/mtm-modsvar/2018-vvm-tilladelse-bering-beder-vejen.pdf#page=3
https://aarhusworks.com/assets/mtm-modsvar/2023-08-Ramboll-redegoerelse.pdf


I notat til Teknisk Udvalg [s.1] (23/08/2023) beskrives de juridiske krav for at etablere en støjvold.

Kravet er, at "der udarbejdes en VVM-screening, og der skal søges en landzonetilladelse. Det 
betyder, at en støjvold skal have en dokumenteret støjdæmpende effekt”.


Notatet beskriver yderligere, “Der er samlet etableret 16 støjvolde langs Giber Ringvej jf. kort 
vedlagt som bilag 4”. Og i kort-bilaget, udarbejdet af Rambøll, til Teknisk Udvalg, er jordvoldene

markeret med rødt og deres størrelse i kvm er påtegnet - et udsnit er vist ovenover. [notat, s.1]

5 støjvolde er ugyldige

https://aarhusworks.com/assets/mtm-modsvar/2023-08-MTM-vejst%C3%B8j-giber-ringvej.pdf


Deponibunken ved Ingerslevvej

Estimeret pris ~ 2.2 millioner kr.



Letbane-skråningen mellem Beder-Malling

Estimeret pris ~ 0,76 millioner kr.

Der findes ikke en landzonetilladelse



Spøgelsesvolden ved Mårslet

Estimeret pris ~ 2.4 millioner kr.

Der findes en landzonetilladelse.  
Fra tilladelsen: “Støjvolden etableres med en 2 meter bred top

(kronebredde), 1 meter over terræn og med et skråningsanlæg 
1:2 mod Bering-Beder Vejen og et skråningsanlæg 1:10 på 
bagsiden…”

Da volden ikke kan identificeres i landskabet, må vi konkludere at den aldrig er blevet etableret, vejen er blot gravet ind i bakken.



Tilkørselsvejen ved Mustrupvej

Der findes ikke en landzone-tilladelse til denne

Estimeret pris ~ 0.23 millioner kr.



Estimeret pris ~ 0,64 millioner kr.

Volde ved Testruphøjskole

Denne er godkendt via en landzonetilladelse, men 
tilladelsen nævner ikke støj, men i stedet kosmetik: 


"Vi har herudover lagt vægt på, at bakkerne/volden vil 
medvirke til, at der fra højskolenikke er direkte udsigt 
til Beder-Bering vejen."



Politisk Forslag /2
De ca. 6.3 millioner kr. som er ugyldigt trukket fra puljen til ‘øget støjsikring’, skal indgå i 
støjhandlingsplanen og benyttes til støjtiltag langs Giber Ringvej for at dennes VVM-tilladelse er overholdt.

[høringssvar med detaljer om voldene]


https://aarhusworks.com/assets/aak-stoejhandlingsplan-2024/h%C3%B8ringssvar-2-aak-2024-v2.pdf


Politisk Forslag /3
Overskudsjord til etablering af støjvolde bør stadig indgå i støjhandlingsplanen, og der bør åbnes 
for at kunne ekspropriere jord i det åbne land, til dette formål, med henblik på at sikre borgerne 
mod sundhedsskadelig støj (også under 58dB). 



Politisk Forslag /4
Vi henstiller til at GR-vejanlægget sløres med beplantning ved nærliggende tæt bebyggelse som 
lovet i [VVM, s.77], med henblik på at opnå den modererende effekt omtalt i støjhandlingsplanen.


https://aarhus.dk/media/41qmamcj/vvm-redegoerelse_beringbeder.pdf#page=77


Politisk Forslag /5
Vi henstiller til at hastigheden på de bynære dele af GR reduceres med henblik på både at reducere 
støjen, men også ændre karakteren af den, så den bliver mindre generende, samt at holde støjen ude 
af soveværelserne.







Brussels City 30


journey times were very similar for motorists before and after the change, with a time loss of only 10-15 seconds 
on distances of between 5-10 km. For public transport, (…) average speed of buses was slightly faster. 

The lesson from the journey time comparison is that although traffic is marginally slower on average, the traffic flow 
is steadier, which compensates for the effects of the lower speed limit.

Hastighednedsættelse (vs. ?) fremkommelighed
Bruxelles efter ‘City 30’

https://urban-mobility-observatory.transport.ec.europa.eu/resources/case-studies/brussels-city-30-changing-mobility-model-calmer-city-safe-roads-and-less-noise_en


Menneskeliv først - København og omegn går foran



Hastighedsnedsættelser: politi-veto på vej ud



Spørgsmål?


